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ZÁPISNICA 

z 5. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Biely Kostol 

konaného dňa 24. mája 2023 o 17.30 hod.               

v zasadačke obecného úradu 
 

 

 

Prítomní: 

doc. Ing. Iveta Paulová, PhD., MBA, Ing. Peter Bínovský, Mgr. Viliam Čimbora,  

Mgr. Anna Hamran Podstrelená, Bc. Eva Kalkan,  Pavol Lehota,  

Ing. Ivana Muráriková, Mgr. Miriama Sedláková, Adam Šmehýl (od 17:50),  Ing. Ján Tižinák, 

Ing. Jana Dirgová, MSc. 

 

Neprítomní: 

 

Hostia: 

Podľa prezenčnej listiny 

 

Program: 

1.) Otvorenie, návrh na schválenie programu. 

2.) Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

3.) Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia OZ. 

4.) Riešenie pomoci občanom obce po výbuchu plynu na Potočnej ulici. 

5.) Riešenie nedostatku kapacít v materskej škole. 

6.) Informovanie o pripravovaných zmenách vo VZN o miestnych daniach 

a poplatkoch a VZN o poplatku za rozvoj. 

7.) Informovanie o prípave VZN o výhodách pre občanov s trvalým pobytom 

v Bielom Kostole. 

Informácie starostky 

Interpelácie poslancov 

               Záver 

 

K bodu 1.) Otvorenie, návrh na schválenie programu 

 

Zasadnutie OZ otvorila a viedla starostka obce. V úvode zasadnutia privítala poslancov, hlavnú 

kontrolórku a všetkých prítomných. Konštatovala, že OZ je uznášaniaschopné, nakoľko je 

prítomných 8 poslancov z celkového počtu 9 poslancov.  

Pozvánka s programom zasadnutia bola poslancom a hlavnej kontrolórke doručená vopred. 

Spýtala sa, či má niekto pripomienky, návrh na zmenu alebo doplnenie programu zasadnutia. 

Nikto sa neprihlásil a preto dala hlasovať za schválenie navrhovaného programu 5. zasadnutia 

OZ. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 8/5) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    
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2 Mgr. Viliam Čimbora X    

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Bc Eva Kalkan X    

5 Pavol Lehota X    

6 Ing. Ivana Muráriková X    

7 Mgr. Miriama Sedláková X    

8 Adam Šmehýl    X 

9 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ  schvaľuje program 5. zasadnutia OZ v nasledovnom znení: 

 

1.) Otvorenie, návrh na schválenie programu. 

2.) Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

3.) Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia OZ. 

4.) Riešenie pomoci občanom obce po výbuchu plynu na Potočnej ulici. 

5.) Riešenie nedostatku kapacít v materskej škole. 

6.) Informovanie o pripravovaných zmenách vo VZN o miestnych daniach 

a poplatkoch a VZN o poplatku za rozvoj. 

7.) Informovanie o prípave VZN o výhodách pre občanov s trvalým pobytom 

v Bielom Kostole. 

Informácie starostky 

Interpelácie poslancov 

               Záver 

 

 

K bodu 2.) Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

 

Za overovateľov zápisnice starostka navrhla poslanca Viliama Čimbora a poslankyňu Ivanu 

Murárikovú. Za zapisovateľku, pracovníčku obecného úradu, Emíliu Kraicovú. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 8/5) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Mgr. Viliam Čimbora X    

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Bc Eva Kalkan X    

5 Pavol Lehota X    
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6 Ing. Ivana Muráriková X    

7 Mgr. Miriama Sedláková X    

8 Adam Šmehýl    X 

9 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje za overovateľov zápisnice poslanca Viliama Čimboru a poslankyňu  Ivanu 

Murárikovú. Za zapisovateľku, pracovníčku obecného úradu, Emíliu Kraicovú. 

 

K bodu 3.) Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia OZ 

 

Uznesenie č. 30/2023 k Príprave podujatia Wind of change a určenie priestorov jeho konania 

– činnosti na príprave akcie Wind of change pokračujú. 

 

Uznesenie č. 31/2023 k schváleniu VZN  č. 2/2023 o názvoch ulíc a verejných priestranstiev a 

o spôsobe číslovania budov v obci Biely Kostol – VZN je vyvesené na úradnej tabuli obce do 

29. mája 2023, účinnosť nadobúda 1.6.2023 

 

Uznesenie č. 32/2023 k Inštalácii bankomatu ČSOB na budove OcÚ – inštalácia bankomatu je 

v štádiu  prípravy. 

 

Uznesenie č. 33/2023 k schváleniu rozpočtových opatrení č. 1,2,3, a 5 – rozpočtové opatrenia 

boli realizované. 

 

Uznesenie č. 34/2023 k Rozpočtovému opatrenie ZŠ na nákup vybavenia triedy – rozpočtové 

opatrenie bolo schválené, prebieha nákup potrebného vybavenia triedy. 

 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení z 4. zasadnutia OZ zo dňa 

10.5.2023 

 

K bodu 4.) Riešenie pomoci občanom obce po výbuchu plynu na Potočnej ulici  

 

Starostka informovala OZ o udalosti, ku ktorej došlo na Potočnej ulici 61, v bytovke 

v podkrovnom byte vybuchol plyn. Príčinu udalosti vyšetruje polícia. Následkom výbuchu 

plynu bola poškodená bytovka na Potočnej 61 a tiež vedľajšia bytovka, prišlo k poškodeniu áut 

zaparkovaných v blízkosti výbuchu a zničeniu okolia.  

 

Obec po tejto udalosti s cieľom pomôcť občanom, ktorí boli poškodení po výbuchu zriadila 

transparentný účet, na ktorý môžu obyvatelia prispieť a venovať finančnú pomoc poškodeným. 

Obec tiež zaregistrovala udalosť na portáli ĽudiaĽuďom.sk a donio.sk, kde je zverejnená výzva 

na pomoc poškodeným rodinám. Starostka požiadala o pomoc aj Centrálny krízový fond 

z TTSK, odkiaľ prisľúbili finančnú pomoc na zabezpečenie odstránenia odpadov z verejných 

priestranstiev. Zároveň pomoc prišiel aj okresný krízový štáb. Avšak, úhrada je možná len 

v rámci poškodenia obce, nie súkromným majiteľom bytov. 
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Účet bol založený v rámci občianskeho združenia, aby sa proces urýchlil. Starostka bola na 

krízovom štábe OÚ, OÚ môže refundovať faktúry, ktoré boli potrebné pre bezpečnosť 

obyvateľov, refundácia bude až v novembri.  

Starostka bola na TTSK, keďže sme členmi CKF, poslali sme žiadosť, týka sa to len verejných 

priestorov. 

Zvolala finančnú komisiu, vyzvala predsedu Finančnej komisie, aby sa vyjadril k pomoci.  

V zmysle zákona 369/1190 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, § 3 ods.4 je 

obec povinná poskytnúť obyvateľovi obce nevyhnutnú okamžitú pomoc v jeho náhlej núdzi 

spôsobenej živelnou pohromou, haváriou  

Poslanec Bínovský – bude to treba širšie prediskutovať, oni nemajú nárok na pomoc od obce 

ktorá sa týka ich súkromného majetku.  Rodina zosnulého nekomunikuje s poškodenými a tak 

je problém doriešiť situáciu cez poisťovňu zosnulého. Na náklady obce môžu byť hradené 

(refundované) len položky súvisiace s ochranou obyvateľov a škody a odpad z verejných 

priestranstiev. Obec v zmysle zákona 369/90 má povinnosť poskytnúť nejakú inú materiálnu 

pomoc, čiže to zahŕňa aj okamžitú operatívnu finančnú pomoc.  

Starostka – 6 rodín je poškodených, na OcÚ boli zaslané 4 žiadosti o pomoc. Zomrelý bol 

poistený v Uniqua, avšak doposiaľ nikto zatiaľ nenahlásil poisťovni škodovú udalosť. A tak 

všetka ťarcha zostáva na pleciach dvoch poškodených z Potočnej č. 61. Priami pozostalí – 

rodičia nebohého odmietajú akúkoľvek pomoc a spoluprácu v riešení tejto situácie. Okrem toho 

výbuchom bola poškodená aj strecha na bytovke Potočná č.64. Následne po dažďoch, ktoré boli 

v pondelok 15.5 došlo k vytopeniu bytu na tejto bytovke.  Byt je neobývateľný. Po odkrytí 

krovu v oboch bytovkách bude statik opätovne posudzovať statiku. Obec pomohla občanovi so 

zakrytím strechy, aby nedošlo k ďalšiemu poškodeniu bytu.  

Hlavná kontrolórka – pomoc môžeme poskytnúť v zmysle Zákona 369/1990 len obyvateľom 

s trvalým pobytom v obci. Starostka potvrdila, že všetci žiadatelia majú trvalý pobyt v obci. 

Starostka – navrhla odpustiť poškodeným preddavok na KO, avšak účtovne sa to nedá riešiť.  

Bínovský – finančná komisia podporila návrh starostky a zároveň navrhla odpustiť poplatok 

školného v MŠ. Preddavok k vyúčtovaniu za KO bude zohľadnený vo finančnej pomoci 

poškodeným. 

Starostka: snažíme sa im pomôcť v čo najväčšej miere, iniciujeme rôzne organizácie na 

pomoc, zriadil sa transparentný účet pre pomoc poškodeným. Napr. firma KOSIT bezplatne 

zabezpečila dva krát 30 t kontajner a bezplatný odvoz odpadov z búrania (bez stavebnej sute), 

p. Mališ bezplatne odviezol niekoľko kontajnerov stavebnej sute na skladisko kameňolom 

Buková, kde nám túto suť bezplatne zabezpečil majiteľ kameňolomu J. Zachar (obyvateľ našej 

obce). O stravu pracovníkom demolačnej čaty sa postarala a bezplatne zabezpečila obedy firma 

kantína TAZKA 

 

Prišiel poslanec Šmehýl 17:50 

 

 

Starostka otvorila diskusiu a dala slovo predsedovi finančnej komisie, aby informoval 

prítomných o záveroch zo stretnutia finančnej komisie konanej dňa 18.5.2023. 

Kalkan – vzdávajú sa dedičstva, byt prepadá štátu, aj škody by mali prejsť na štát. 

Starostka - je tam ale záložné právo z dôvodu hypotéky, byt bude vlastníctvom tých, čo im 

dali zábezpeku (Prvá stavebná sporiteľňa). 
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Muráriková –operatívna fin. výpomoc  na MŠ – odpustiť na určité obdobie poplatok na MŠ 

(20 € mesačne). Ide o 3 deti. vznikla mimoriadna situácia a podľa Zákona 369/90 Zb. im 

musíme poskytnúť pomoc. 

Bínovský – na finančnej komisii sme navrhovali 300 eur /rodina s tým že sa rátalo so 6 rodinami 

ktoré požiadajú o výpomoc. Nakoľko došli 4 žiadosti, peniaze sa prerozdelia do 4 rodín, a to je 

po 450 eur.   

Poslanci sa zároveň dohodli, že sa odpustia rodinám poplatky za MŠ do konca kalendárneho 

roka (december 2023). 

 

Starostka dala hlasovať za poskytnutie jednorazovej finančnej výpomoci pre rodiny v zmysle 

zákona 369, § 4 ods. 3 – na základe žiadosti rodín v sume 450 eur/rodina a odpustenie 

školeného do konca decembra 2023 pre deti, ktoré navštevujú MŠ v Bielom Kostole 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 9/5) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Mgr. Viliam Čimbora X    

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Bc Eva Kalkan X    

5 Pavol Lehota X    

6 Ing. Ivana Muráriková X    

7 Mgr. Miriama Sedláková X    

8 Adam Šmehýl X    

9 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje pomoc poškodeným rodinám 450 € na rodinu a odpustenie školného v MŠ do 

konca decembra 2023. 

 

K bodu 5,) Riešenie nedostatku kapacít v materskej škole 

 

Starostka privítala riaditeľku MŠ. Na zápis do Materskej školy v Bielom Kostole na školský 

rok 2023/2024 bolo zapísaných 61 detí,  

Riaditeľka MŠ – až 64 detí,  odíde nám 23 detí do ZŠ. Minulý rok nebolo 24 detí prijatých, 

tento rok ich prišlo na zápis 16 z nich.  

MŠ môže vzhľadom na súčasné kapacity prijať 25 detí (počet predškolákov, ktorí odchádzajú 

do ZŠ). Do MŠ je potrebné prijať deti, ktoré neboli prijaté minulý rok a rodičia podali odvolania 

a deti v predškolskom veku. Čiže sa počíta okrem vymenovaných s prijatím 5 detí. Na finančnej 

komisii starostka vystúpila s návrhom, že by sa mohla zriadiť ďalšia trieda pre 3 ročné deti 

a predškolákov dať do ZŠ. V súčasnosti sa pripravuje projekt pre rozšírenie MŠ o 4 triedy a tak 

by k budúcemu roku bolo reálne navýšenie detí posunúť do nových tried. 
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Predseda finančne komisie P. Bínovský požiadal starostku o návrh rozpočtu pre navýšenie 

jednej triedy v MŠ. 

 

22 voľných miest, 16 z minulého roka  

43 je pod čiarou 

 

Starostka – navrhla na finančnej komisii, že by sa rozšírila kapacita o jednu triedu s tým že by 

sa vytvorili dve triedy pre 3 ročných prijali a predškoláci by sa presunuli do ZŠ (legislatíva to 

momentálne umožňuje). Na základe toho bude potrebné prijať dve nové učiteľky a zariadiť 

triedu. Od ekonómky si dala pripraviť finančné požiadavky ktoré predložila poslancom.  

Poslanec Bínovský – navrhuje prijať učiteľky bez praxe, aby sa ušetrili mzdové prostriedky. 

Zariadenie do MŠ  - 1 trieda – základné vybavenie, postele, skrinky, šatňové skrinky – kúpiť 

pre použitie už do rekonštruovanej MŠ 

Starostka upozornila na nové nariadenie - zákon 75 – prepočet počtu detí v triedach – 

z pôvodných 4 m2/ žiaka sa požiadavky upravili na 3 m2 / žiaka a pre sociálne zariadenia – 

z pôvodných 5 detí na jedno sociálne zariadenie sa to zvýšilo na 10 detí / sociálne zariadenie. 

To znamená, že sa môže navýšiť počet detí v pripravovanom projekte rozšírenia MŠ. Avšak 

zároveň musí byť dodržaná požiadavka na max počet detí v triede.  

Požiadala riaditeľku MŠ, aby sa informovala o možnosti dotácie na interiérové vybavenie 

navýšenej triedy.  

Bínovský – treba nakúpiť len najnutnejšie veci, ostatné až neskoršie.  

Starostka – je potrebné zvážiť priority pri nákupe a hľadať iné riešenia – dotácie, sponzoring 

cez rodičov, pomoc z druhej ruky pri vybavení interiéru. Je potrebné si uvedomiť, že máme 

v pláne zmodernizovať kuchyňu, nakoľko od nového školského roka bude veľký nárast 

stravníkov (dve prvé triedy na ZŠ a jedna trieda navyše na MŠ). Do školskej kuchyne sa 

predpokladá cca 10 tisíc na vybavenie (zakúpenie konvektomatu) 

Muráriková – potvrdila, že vybavenie kuchyne + triedy vieme v rámci projektu refundovať 

 

Hlavná kontrolórka – je potrebné si uvedomiť, že od budúceho školského roka budeme 

povinní prijať do MŠ všetky deti od 4 rokov. 

Bínovský – pred tým, než sa rozhodneme hlasovať o tom, či budeme tento rok otvárať v MŠ 

triedu navyše, je potrebné sa pobaviť o ďalšej možnosti ktorú nám poslala starostka a to 

obnovenie MHD do Bieleho Kostola. Financií je málo vzhľadom k splácaniu úveru na ZŠ 

a musíme si určiť priority čo je pre nás dôležitejšie a potrebnejšie.  

MHD, je vzhľadom k návrhu a ponuke zo strany mesta Trnava veľmi finančne náročné – 

bavíme sa o úzkej skupine ľudí, ktorí požadujú spoj na polikliniku. 

Kalkan – aj mamičky chodia na polikliniku. 

Starostka – mnohí prezentujete mylne obyvateľov obce, ktorí si myslia, že nám do TT a späť 

nechodí dostatok spojov. Po korone nám vyšiel v ústrety TTSK a dosť posilnil prímestské spoje 

do TT a naspäť. V priemere každých 50 minút premáva z obce autobus do Trnavy. Okrem toho, 

MHD 13 chodí na začiatok obce (rekreačná ulica) a ľudia odtiaľ môžu nastúpiť a odviezť sa na 

polikliniku.  

Bínovský – ak na všetky ostatné dediny chodia prímestské autobusy – bol to len zvyk – komfort 

občanov BK 

Lehota – ľudia budú chcieť využívať MHD kvôli problémom s parkovaním v Trnave 

Muráriková – je to otázka komfortu občanov BK 
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Bínovský – bavíme sa o tom, či rozšírime MŠ, deti pôjdu ďalej do ZŠ, bavíme sa o pridanej 

hodnote – MHD. Treba sa rozhodnúť čo uprednostniť.  

Hamran – ak by sem ten autobus zachádzal, občania by boli ochotní platiť viac za cestovný 

lístok.  

Starostka – 4 roky bojujeme o MHD, je tu ponuka a my si nemôžeme klásť podmienky. 

Stratégia mesta Trnava je mať len jednu zónu a obec spadá už pod zónu 2. Buďme vďační za 

ústretovosť mesta Trnava a asi ťažko si môžeme my klásť nejaké požiadavky. Lístky na 2 zónu 

budú určite drahšie. Návrh zo strany mesta Trnava je skoro 26 tisíc ročne a ponúkli nám spoj č. 

2 ktorý ide cez železničnú stanicu, nie cez polikliniku. Spoje dopravy do obce sú dostatočné. 

Nepotrebujeme spoje na žel. stanicu a ani linku č.2. Napísala žiadosť na mesto Trnava, že 

požadujeme MHD č. 13, nakoľko nemáme problém dochádzať do Trnavy, požiadavka je spoj 

na polikliniku. Má dohodnuté stretnutie s viceprimátorom na stredu 31.5.2023.  Pokúsi sa 

požiadať o zníženie  počtu spojov cez týždeň a zrušiť spoje cez víkend a tým je možnosť ušetriť 

financie.  

Bínovský – vidí perspektívu v MŠ, bude to finančne náročné, ale preferuje to. Stanovisko k 

znovuobnoveniu MHD doriešime po rokovaní pani starostky s mestom Trnava.  

Riaditeľka MŠ sa spýtala, ako bude MŠ fungovať pri rekonštrukcii.  

Starostka – plánujeme robiť rekonštrukciu počas prevádzky, chceme použiť takú technológiu, 

ktorá to umožňuje. Avšak nemáme k dispozícii projektovú dokumentáciu kde je navrhnutý aj 

technologický postup. To sa bude riešiť až keď to bude reálne. 

 

Vzhľadom k tomu, aby sa MŠ vedela vyjadriť k prihláškam do MŠ a mohla prijať učiteľky, je 

potrebné, aby poslanci schválili súhlas s otvorením ďalšej triedy v MŠ od školského roku 

2023/2024. 

Riaditeľka MŠ vydá rozhodnutia o prijatí do MŠ do 15.júna. 

 

Starostka dala hlasovať o rozšírenie MŠ o jednu novú triedu 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 9/5) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Mgr. Viliam Čimbora X    

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Bc Eva Kalkan X    

5 Pavol Lehota X    

6 Ing. Ivana Muráriková X    

7 Mgr. Miriama Sedláková X    

8 Adam Šmehýl X    

9 Ing. Ján Tižinák X    
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OZ schvaľuje rozšírenie MŠ o jednu novú triedu. 

OU ukladá riaditeľke MŠ v spolupráci so starostkou: začať výberové konanie na obsadenie 

dvoch miest – učiteľky MŠ, urobiť prieskum trhu na vybavenie triedy resp. hľadať alternatívne 

riešenie. 

 

K bodu 6.) Informovanie o pripravovaných zmenách vo VZN o miestnych daniach 

a poplatkoch a VZN o poplatku za rozvoj   

 

Starostka vyzvala poslanca Bínovského- predsedu finančnej komisie, aby informoval 

o pripravovaných zmenách vo VZN o miestnych daniach a poplatkoch.  

Poslanec Bínovský – vysvetlil pripravované zmeny vo VZN. Členovia komisie sa pozerali na 

pripravované zmeny komplexne, aj zo sociálneho hľadiska. Fin. komisia sa jednohlasne zhodla 

na určitých  riešeniach. Pripraví sa návrh VZN, ktoré sa v zmysle procesu zverejní a bude sa 

môcť k tomu vyjadriť verejnosť.  Pred OZ sa zvolá pracovná porada, kde sa prejdú všetky 

pripomienky k VZN. Je potrebné si uvedomiť, že k navýšeniu miestnych daní nedošlo už veľmi 

dlho a je potrebné si uvedomiť infláciu, zvyšovanie požiadaviek zo strany štátu a pod. Na 

najbližšom zasadnutí OZ  (21.6.) sa plánuje schváliť VZN. Verí, že ľudia si uvedomujú, že 

náklady idú hore, nezvyšujeme dane radikálne, ale len s prihliadnutím na infláciu. Sociálne 

prípady sa budú riešiť a posudzovať individuálne na základe žiadosti. 

Poslankyňa Muráriková – posledná zmena bola v 2019, boli tam nezrovnalosti, bytový 

priestor má jednu sadzbu bez ohľadu na to, aby boli zvýhodňovaní obyvatelia domov alebo 

bytov. Takisto garáž. Ostatné stavby – sa posudzujú inak. Väčšinu z nich tvoria haly, ktoré boli 

v minulosti používané na podnikateľské účely, teraz sú prázdne. Alebo dielničky – ak to 

chceme preklasifikovať, musí byť zmena na katastri v spôsobe využitia alebo v miestnom 

zisťovaní. 

Poslankyňa Muráriková – navrhuje, aby si tieto stavby vlastníci preklasifikovali na spôsob, 

na ktorý ich používajú. 

Hlavná kontrolórka vypočítala, že v priemere pri cca 6 árovom pozemku bude navýšenie činiť 

cca 12eur, čo je 1 euro na mesiac. 

Poslanec Lehota – skúste navrhnúť spôsob, ako to ľuďom vysvetľovať, lebo očakáva negatívne 

reakcie od ľudí.  

Poslanec Čimbora – treba občanov informovať, že sa to od roku 2019 neupravovalo a úpravy 

sú už potrebné. 

Hlavná kontrolórka – pri zvýšení daní si treba uvedomiť, že ide o jednorazový ročný poplatok, 

ten dopad na domácnosť nebude silný, ale obci tieto financie veľmi pomôžu. 

Poslanec Bínovský – na finančnej komisii sa ďalej rozhodlo, že VZN o rozvoji, poplatok za 

rozvoj sa zmení zo súčasných 7 eur/m2 na 35 €/m2. Bol urobený prieskum okolitých obcí 

a vychádzalo sa pri návrhu zo situácie obce. 

 

K bodu 7.) Informovanie o prípave VZN o výhodách pre občanov s trvalým pobytom 

v Bielom Kostole. 

 

Starostka vyzvala  Bínovského aby informoval o možnom návrhu VZN 

Poslanec Bínovský – už niekoľko rokov sa snažíme hľadať spôsob, ako by sme motivovali 

obyvateľov s trvalým pobytom a najmä hľadáme spôsob ako presvedčiť obyvateľov, ktorí majú 

v obci prechodný pobyt a na ktorých nedostávame podielové dane ktoré môžu byť použité na 
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rozvoj obce. Zároveň je v obci veľa obyvateľov, ktorí nemajú nahlásený žiadny pobyt a 

využívajú služby obce. Niektorí na to majú vážne dôvody, väčšina však nie. Zistil, že existujú 

VZN, ktoré motivujú občanov, aby si vybavili trvalý pobyt. Sú tam zadefinované oblasti, 

ktorými sú zvýhodnení občania s trvalým pobytom. Treba si premyslieť, aké výhody by sme 

mohli týmto občanom ponúknuť, aby sme ich motivovali k trvalému pobytu. Napr. podpora pri 

narodení dieťaťa, odpustenie nejakých poplatkov. Zmyslom je – aby bol napr. 5 rokov rezident, 

aby z toho obec mala prospech. Inšpiráciou je mu mesto Veľký Šariš, aj keď i de o špecifikujem 

nakoľko ide o mesto s viac ako 10 tisíc obyvateľmi a tie motivačné balíčky sú špecifické najmä 

na udržanie obyvateľov na Východnom Slovensku.  

Starostka – do obce sa sťahuje väčšina mladých ľudí, cez novonarodené deti by sa mohli 

motivovať – pri narodení poskytnúť jednorázový finančný dar pre dieťa, ktorého rodičia majú 

obaja trvalý pobyt v obci. Inšpirovala sa mestom Hlohovec a mestom Brezno. . 

Kalkan – obce majú zriadené transparentné účty, kde ľudia môžu prispievať na nejaký účel 

a môžu sa získať finančné prostriedky na potrebný účel pre prospech obyvateľov obce. 

Občania, ktorí nemajú v obci trvalý pobyt, využívajú služby v obci a obec od nich nemá žiadny 

príjem z podielových daní. 

Hlavná kontrolórka – navrhla, aby si poslanci pripravili zoznam motivačných opatrení 

a zaslali jej ho e-mailom HK, tieto budú potom prerokované na ďalšej pracovnej porade. 

 

 

Interpelácie poslancov 

 

Poslanec Lehota – opýtal sa starostky, či obec nemá k dispozícii uzamykateľnú skriňu pre 

pomôcky a dresy pre deti U11. 

Starostka – bohužiaľ nič také nie je k dispozícii, ale treba sa skúsiť opýtať rodičov resp. 

môžeme to zverejni na stránke obce  FB stránke obce. 

Poslanec Šmehýl  - ponúkol sa, že má k dispozícii uzamykateľnú skriňu.  

 

 

 

Informácie starostky 

Rozpracovanosť projektov – telocvičňa, výzva na dotáciu nie je v dohľadnej dobe, ale nevadí, 

budeme pripravení a projekt je už na riešení stavebného povolenia 

Nová výzva z MIRRI na vybudovanie exteriérového ihriska. Spoluúčasť 5 % , ukončenie výzvy 

zatiaľ do 30.6.  Min. finančné náklady  100 tis. Eur. Zisťovala možnosť zapojenia sa do výzvy.  

- MŠ – prebieha VO na projektovú dokumentáciu vzhľadom k rozšíreniu projektu 

- Nebola odsúhlasená dotácia na rekonštrukciu Zberného dvora 

- Podali sme projekt na Envirofond na získanie dotácie pre zakúpenie traktora, vlečka  

štiepkovač  

- Detské ihrisko – RODINKA – vzhľadom k tomu, že sme dostali zamietavé stanovisko 

od SPP k výstavbe detského ihriska na ploche vedľa kruhovej križovatky na Hlavnej 

ulici, riešime novú projektovú dokumentáciu na plochu medzi parkoviskom a valom na 

Hlavnej ulici. Financie sú schválené , je vysúťažený realizátor projektu, riešime 

s MPSVaR SR zmenu náhradnej plochy na vytvorenie detského ihriska RODINKA  

- Výsledky PKR obce – výsledky sú zverejnené na stránke obce a FB Biely Kostol, zo 6 

projektov postupujú 4 – v celkovej sume 5 716 €. Ďalší postup v zmysle  VZN – víťazi 

projektov ktoré si podávali fyzické osoby – faktúry sa riešia cez obec, nakoľko 

navrhovaná suma projektu nemôže byť odoslaná súkromným osobám na ich účet. 

Realizácia sa rieši v spolupráci s obcou. Víťazi projektov – občianske združenia – na 
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ich účet sa im poukáže požadovaná suma na základe dohody, ktorá sa bude spracovávať 

v pondelok 29.5.2023. Po realizácii projektu je potrebné doložiť hodnotiacu správu, 

fotodokumentáciu a faktúry, ktoré preukazujú oprávnenosť výdavkov. Pri prekročení 

požadovanej sumy si hradí zvyšok združenie, pri nedočerpaní resp. preukázaní 

neoprávnených výdavkoch sa financie vracajú späť obci. Fin. prostriedky musia byť 

vyúčtované najneskôr do 15.12.23 

- Ohľadom MHD – bude mailom informovať poslancov o výsledkoch stretnutia 

s viceprimátorom Trnavy ako dopadlo stretnutie  

- Rozpočet na akciu Wind of change – vysvetlila položky rozpočtu akcie, rozpočet 

pokryje dotácia z EÚ,  

- Nájom bývalej pošty pani Pódovej – informovala – predložila návrh položiek 

rekonštrukcie 

- Mail pani Jurčovej – z dôvodu škôd pri prívalových dažďoch. Chcela, aby sme 

vybudovali vsakovaciu jamu pred jej domom. Poslanec Tižinák – je to vo vlastníctve 

SPF a dom je postavený pod úrovňou cesty. 

- Tiež sa informoval pán Hnát osobne na úrade, ako sa bude riešiť problém s hromadením 

vody pri prívalových dažďoch pred jeho domom. Poslanec Tižinák navrhol riešenie 

odvodu vody. Zvolá stavebnú komisiu a dohodnú sa na operatívnom riešení.  

 

Starostka poďakovala všetkým prítomným za účasť a zasadnutie ukončila. 

 

 

 

Zapisovateľ: Ing. Emília Kraicová                 ................................................. 

 

 

Overovatelia:  

 

Mgr. Viliam Čimbora      ................................................. 

                           

       

Ing. Ivana Muráriková     ................................................. 

 

      

      

Schválil: doc. Ing. Iveta Paulová, PhD., MBA - starostka obce................................................ 

 

 

V Bielom Kostole 24.5.2023 


